

1. Record Nr.	UNINA9910816553303321
Titolo	Knowledge management : libraries and librarians taking up the challenge // edited by Hans-Christoph Hobohm
Pubbl/distr/stampa	Munchen, : K.G. Saur, 2004
ISBN	3-11-095507-5
Edizione	[Reprint 2011]
Descrizione fisica	1 online resource (220 p.)
Collana	IFLA Publications ; ; 108 IFLA publications, , 0344-6891 ; ; 108
Classificazione	AN 96300
Altri autori (Persone)	HobohmHans-Christoph <1955->
Disciplina	020
Soggetti	Information services Knowledge management Organizational learning Information organization
Lingua di pubblicazione	Inglese
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Note generali	Description based upon print version of record.
Nota di bibliografia	Includes bibliographical references.
Nota di contenuto	pt. 1. Political and ethical implications -- pt. 2. Issues and instruments -- pt. 3. Case studies.
Sommario/riassunto	Anerkanntermaßen stellt das Konzept des Knowledge Management einen entscheidenden Gewinn für den Informationsprofi dar. Management-Theorien betonen immer die wichtige Rolle von Bibliotheken und Bibliothekare in der Praxis von Organisationen (Unternehmen, Städte aber auch die gesamte Gesellschaft). Die in diesem Band enthaltenen Beiträge demonstrieren dies aus der Sicht der Bibliotheken. In diesen Beiträgen werden grundlegende Implikationen des Knowledge Management als zentralem Arbeitsfeld in Bibliotheken diskutiert, Grundsatzfragen und Methoden analysiert und praktische Beispiele untersucht. Unter den Autoren finden sich beispielsweise Larry Prusak, James Matarazzo, Michael Koenig, Rafael Capurro, Susan Henczel, Irene Wormell und Rainer Kuhlen. Das Buch vereint 18 wichtige Texte zum Thema: z. B. aus IFLA-Workshops und -Konferenzen, aber auch aus anderen Quellen, wie beispielsweise der SLA (Special Libraries Association). It is a widely accepted that Knowledge Management constitutes a key asset for the information professional. Management theory has always

pointed to the fact that libraries and librarians in particular play an important role in an organization (be it an enterprise, a city, or a society as a whole). The papers collected in this volume demonstrate why and how - from the libraries' perspective. They discuss some fundamental implications of Knowledge Management as a key activity area for libraries, analyse key issues and instruments and give some best practice examples. Among the contributing authors the reader will find Larry Prusak, James Matarazzo, Michael Koenig, Rafael Capurro, Susan Henczel, Irene Wormell and Rainer Kuhlen. The book brings together eighteen important texts for the topic not only from IFLA workshops and conferences but also from other sources such as the SLA (Special Libraries Association). The inclusion of several original contributions makes this reader essential for all concerned with the future role of the library in business and society.
